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Nya tankar
Nyheter, information och aktuella frågor från Kristdemokraterna i Linköpings Kommun - Nummer 2, 2005

Bästa kristdemokrater!

Lisbeth Forsberg
Lokalavdelningens ordförande

ÄNNU ETT ÅSRSMÖTE har passerat och jag får tacka
för förtroendet att ytterligare ett år vara ordfö-
rande. Jag är beroende av er som medlemmar
för att kunna få skutan att gå framåt. Glöm
inte bort att ett år innan valet 1998, valet då
Kristdemokraterna verkligen slog igen, var
oppinionssiffrorna inte speciellt tilltalande. Det
vi nu kan notera är att Göran Hägglund de
sista dagarna har synts i TV och hörts i radio i
aktuella frågor flera gånger. En av de två
kristdemokratiska riksdagsledamöterna från
Östergötland, Sven Brus, fick vara med i me-
dia och kommentera de asylsökande barnen
och var vårt parti står i frågan. Ibland kan det
förekomma nedsättande reportage, men inte i
dessa fall.

Sveriges Radio kontaktade mig med an-
ledning av en motion som jag lade vid senaste
sammanträdet med landstingsfullmäktige. Det
gällde möjligheten att öppna en vårdcentral
för ungdomar med profilering av deras behov.
Idag arbetar ungdomsmottagningen på Kungs-
gatan i Linköping med sex- och samlevnads-
frågor på ett mycket fins sätt. Mång går även i
samtal för relationsproblem. En utökning av
den verksamheten skulle kunna blil en oas för
ungdomar som mår dåligt. Där skulle man
kunna knyta till sig kompetens för hud- och
överviktsproblem samt lättare psykiska pro-
blem.

VÅR ANDRA ÖSTGÖTSKA  riksdagsledamot, Yvonne
Andersson, kämpar för att bevara äktenskapet
förbehållet man och kvinna. Det finns många
aktuella etiska frågor, som kan bidra till att
Kristdemokraterna  kan vinna terräng. I ditt
möte med människor, stå för det du tror på, du
har inget att förlora! I arbetet med partytält på
Gyllentorget varje långlördag har vi redan bör-
jat valarbetet för 2006. Kom med  på torget
och på vårens medlemsmöten! Alla är vi del av
ett bygge, där varje sten är viktigt och betydel-
sefull och där vår ideologi utgör murbruket!

Miljöpolitik för en bättre framtid

KRISTDEMOKRATERNA HAR  i oppositionsplatt-
formen slagit fast att miljö är viktigt för partiet.
Bl a nämns klimatfrågan särskilt. ”Inom viktiga
politikområden som miljö och energi skall vi
verka för minskade utsläpp av växthusgaser.”

I inledningen i partiets principprogram är
vi tydliga - miljön är en huvudfråga i partiets
ideologi. ”Förvaltarskap över gemensamma re-
surser rör såväl materiella som andliga värden.
Miljön och naturresurserna måste förvaltas an-
svarsfullt, så att goda livsbetingelser inte även-
tyras och så att kommande generationer också
får del av dem.” Förvaltarskapstanken ålägger
människan att agera ansvarsfullt mot naturen.
Klimatfrågan (dvs den tilltagande växthus-
effekten som gör att klimatet på jorden ändras)
är lite mer komplex. Det är en global miljöfråga
och då kanske man inte har ett personligt an-
svar? Jo även i klimatfrågan hittar vi förvaltar-
ansvaret. En framgångsrik miljöpolitik kräver
ett personligt ansvar och lokalt ansvar som till-
sammans med nationell och internationell nivå
samverkar för det bästa.

MEN HUR ALLVARLIG ÄR  växthuseffekten? Är mil-
jön är en överlevnadsfråga? Påverkas vi männis-
kor av utsläppen? Ja, vi människor påverkas idag
och framförallt så påverkas våra barn och barn-
barn. Att Arktis smälter, permafrosten försvin-

ner eller att golfströmmen saktar av p g a att
utsläppen av växthusgaser ökar har betydelse
för oss människor. Infrastruktur, byggnader,
djur- och växtliv påverkas av eventuell höjd
vattennivå eller ändrat klimat. Kostnaderna för
oljan och framtida energipriset kommer att ge
effekter på vårt samhälle och vårt sätt att leva.
Det är naturligt att tala om nollvision då det
gäller trafiksäkerhet. Men avgaserna förkortar
livslängden lika mycket som trafikolyckorna.
Varför ska det vara så svårt att tänka nollvision
då det gäller trafikens utsläpp? Jag vill faktiskt
inte att mitt barn ska växa upp i Sverige och
uppleva att snö är ett undantag. Eller att bar-
nen på Andamanerna ska se sin ö sjunka p g a
att havsnivån har stigit som en orsak av växthus-
effekten.

Det är vårt sätt att leva som påverkar ut-
släppen. Det är vårt sätt att bedriva politik som
kan öka eller minska utsläppen. Vi har möjlig-
heterna att göra framtiden bättre. Därför har
partistyrelsen nyligen tillsatt en arbetsgrupp som
har till uppgift att lyfta miljöfrågorna i partiet,
i alliansen och i den allmänna debatten. Vi sit-
ter med möjligheterna och vi kan ändra utveck-
lingen. Vi kristdemokrater ett ansvar att driva
en politik som förvaltar jordens resurser - det
kallas för förvaltaransvar.

Nina Ekelund

Nina EkelundNina EkelundNina EkelundNina EkelundNina Ekelund bor i Stockholm och arbetar som projektledare
på Miljöförvaltningen i Stockholm. Har en son som är 7 år och
teckenspråkig vilket lett till att även jag kan teckna. Sitter i kom-
munfullmäktige, utbildningsnämnden, distriktstyrelsen samt dess
VU och partistyrelsen. På fritiden tolkar jag på Hampus fotbolls-
träning samt tränar själv och umgås med vänner. De frågor som
jag är mest engagerad i är handikappfrågor, barn- och ung-
domsfrågor, skolfrågor mm. Tyvärr kan jag inte agera i miljöfrågor
lokalt i Stockholm då jag arbetar i en politikerstyrd organisation.

Tisdag 8 mars 2004 gästas Kristdemokraterna i Linköping av Nina Ekelund, kristdemokrat
från Stockholm, ledamot i partistyrelsen och projektledare på Miljöförvaltningen i Stock-
holm. Nina skriver inför sitt besök själv i Nya tankar  om en miljöpolitik för en bättre framtid.

Möt Nina Ekelund i Linköping 8 mars 2005
12.00 19.00Paneldebatt på Linköpings UniverLinköpings UniverLinköpings UniverLinköpings UniverLinköpings Univer-----

sitetsitetsitetsitetsitet med Zaida Catalan (mp) och
Fredrik Federley (c). Lunchbaguette
till alla studenter. Sal P26 i C-huset.

Offentligt möte i Ängen, Mission-Ängen, Mission-Ängen, Mission-Ängen, Mission-Ängen, Mission-
skyrkanskyrkanskyrkanskyrkanskyrkan med Samtal om miljöpolitik.
Erik-Olof Backlund ställer frågor till
Nina och leder samtalet.



Barn- och ungdomsnämnden
Yvonne Svalin
yvonne.svalin@linkoping.se

Bildningsnämnden, Kultur- och fritidsnämnden
Ann-Sofie Bergeling
tfn 013-15 42 96 (bost), 013-28 58 90 (arb)
mobil 070-349 23 04
ann-sofie.bergeling@linkoping.se

Byggnämnden
PercyOdell
tfn 013-13 72 22 (bost)
mobil 0707-48 21 14
percy.odell@linkoping.se

Kollektivtrafiknämnden
Hans-ÅkeBergeling
tfn 013-15 42 96 (bost)
hans_ake35@hotmail.com

Miljönämnden
Knuth Sjöquist
tfn 013-705 57 (bost)
knuth.sjoquist@linkoping.se

Omsorgsnämnden
Jan-Willy Andersson, kommunalråd
tfn 013-20 71 84 (arb), 013-16 27 51 (bost)
mobil 070-590 71 84
jan-willy.andersson@linkoping.se

Socialnämnden
Daniel Forsberg
tfn 013-10 19 67 (bost)
daniel.forsberg@linkoping.se

Teknik- och samhällsbyggnadsnämnden
LarsMalmbjörk
tfn 013-13 12 76 (bost)
lars.malmbjork@linkoping.se

Fråga oss
omvår politik i
Linköpings kommun

Välkommen att samtala om
Kristdemokraternas politik!
Fleramåndagkvällar under hösten träffas
Kristdemokrater somär aktiva i kommun-
politiken och diskuterar aktuella frågor.
Träffarna är öppna för alla som är intres-
serade av att samtala om Kristdemo-
kraternaspolitik i Linköpings kommun.Du
är alltså välkommen att varamed! Vi träf-
fas alltid kl 18.00 i Stadshuset. Har du
frågor, kontakta Jan-Willy Andersson (se
rutan ovan). Följande datum är aktuella
under våren: 31 jan, 14 feb, 28 feb, 7
mars, 21mars, 4 april, 18 april, 9 maj, 30
maj och 13 juni.

Tankar om alkoholpolitik
Regeringens utredare Härnstedt m fl vill
sänka alkoholskatterna för att värna om Sys-
tembolaget. Jan-Willy Andersson, kommu-
nalråd för Kristdemokraterna i Linköping, be-
rättar om Kristdemokraternas tankar kring
alkoholpolitik.

Vi kristdemokrater tycker att förslaget att sänka
alkohlskatten för att värna systembolaget, i ett
läge där vi svenskar dricker mer än på 100 år är
oansvarigt. Statistiken visar att antalet ungdo-
mar som vårdas för alkoholskador har mång-
dubblats sedan 20 år tillbaka. Detsamma gäller
antalet dödsfall i alkoholförgiftning. I Europa
är trenden är minskat alkoholintag, om än från
högre nivå, och därmed en markant minskad
alkoholrelaterad dödlighet.

MED DE INFÖRSELKVOTER som fastställdes den 1
januari 2004; 10 l sprit 20 l starkvin 90 l bords-
vin och 110 l öl, kan man i det närmaste anse
att det är fri införsel. Vi kristdemokrater menar
att i en tid då våra europeiska vänner tänker
tvärtom och då alkoholfrågan kommit upp på
den europeiska agendan på allvar bör huvud-
frågan istället vara en begränsning av införsel-
kvoterna. I vårt yttrande i svenska kommun-
förbundets socialberedning i november 2004
säger vi ”… Förstärkningen av polis och tull
och skärpningen av straffskalor för vissa brott
enligt alkohollagen ser vi som viktiga delar i en
strävan att med så många medel som möjligt
medverka till ett fortsatt skyddande av en rela-
tivt förnuftig alkoholpolitik. Ett annat viktigt
instrument är ett än aktivare agerande för att
höja EU:s minimiskatter på alkoholområdet.
Sverige bör också pröva möjligheten att ensi-

digt införa restriktivare införselregler motive-
rade med att hög alkoholkonsumtion är ett hot
mot den nationella folkhälsan..”

Vårt ansvar är i första hand att värna män-
niskors hälsa. Därför måste vi ha en kraftfull
alkoholpolitik byggd på solidaritet och omtanke
om folkhälsan i Sverige och i Europa. En skat-
tesänkning kommer att leda till ökad alkohol-
konsumtion, det förnekar ingen, med bl a ökat
våld mot kvinnor och barn i utsatta situationer.
En sådan utveckling kan vi kristdemokrater inte
acceptera.

MÅNGA HAR KÄNT STARKT  stöd från forskningen
att ett glas vin om dagen snarast är att anse som
medicin, men så sent som i morgon TV den 22
februari visade man med stöd från senaste forsk-
ningen att det inte finns stöd för detta. För
personer under 50 år finns det inget som helst
bevis för att alkohol har någon medicinsk posi-
tiv verkan.

Sverige ska, enligt vår uppfattning, stå för
en alternativ alkoholpolitik i EU som syftar till
att pressa ned den totala konsumtionen av al-
kohol och minska alkoholskadorna. Alkohol-
skattens nivå och övrig alkoholpolitik i Europa
borde inte fastställas ur ett jordbrukspolitiskt
perspektiv, utan ur ett folkhälsoperspektiv. Al-
koholen hanteras idag som en handelsvara inom
EU. Det är därför särskilt angeläget att verka
för högre minimiskatter på all alkohol inom EU.
Det saknas inte goda ansatser, de nordiska län-
derna har enats om en gemensam hållning i
alkoholskattefrågor, med målsättningen att EU
höjer minimiskatterna på alkohol.

Jan-Willy Andersson

Kristdemokraterna arbetar och kampanjar för en ny alkoholpolitik. Här med hjälp av partytält på Gyllen-
torget i Linköping sista lördagen i februari 2005. Från vänster: Jan Widmark, Torbjörn Lindelöf, Niklas
Alskog, Ingegerd Widmark, Per Larsson och Yvonne Svalin.
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Hårt arbete för framgång!

Samtal om

Nina Ekelund, ledamot i Kristdemo-
kraternas partistyrelse  samtalar om
miljöfrågor och miljöpolitik.

Tisdag 8 mars, kl 19.00
i Ängen, Missionskyrkan,
Drottninggatan 22, Linköping

Familjedag
på Valla

Fritidsområde

Välkommen till

Söndag 1 maj 2005
Säckhoppning.  Kubb. Brännboll.

Tipspromenad. Bangolf.

Priser
delas ut

i tävlin
garna!

miljöpolitik

Att bjuda in och anordna ett samtal om framtidens kriminalvård med advokaten och riksdagsledamoten
Peter Althin och landshövding Björn Eriksson under ledning av riksdagsledamot Yvonne Andersson, som
lockar besökare även utanför Kristdemokraternas hittillsvarande medlemskår är exempel på hårt arbete
som främjar framgång. Distriktsordförande Sven E. Andersson ger i sin hälsning fler tips på hårt arbete!

Du missar väl inte att köpa

Jubileums-
skrift

Är du intresserad av ett eget exemplar, kontakta dist-
riktsexpeditionen, tfn 013-10 16 20 eller skicka
e-post till per.larsson@kristdemokraterna.se

40 år i ord och bild
och minnesalbum från
jubileumsfest 2004.

Varför köpa nya?
när du trivs så bra i de gamla!

&Skomakeri
Nyckelservice

Sevket Demir
Torggatan 1 tfn 013-10 15 60

Öppet: Måndag-Fredag 9-18. Lördag 9-13.

Annonsera
i Nya tankar!

Kontakta JanWidmark
Nygatan 10, 582 19 Linköping

tfn 013-23 96 38, 0494-205 10, 0706-23 88 96
e-post: jan.widmark@telia.com

DE SENASTE OPINIONSMÄTNINGARNA har inte vållat
några glädjetjut hos Kristdemokraterna. Natur-
ligtvis funderas det över orsaker till att väljars-
ympatierna inte är mer omfattande. Byte av
partiledare, ungdomsförbundets agerande vad
gäller homofrågan och efterdyningar till EU-
valet framförs ofta som tänkbara orsaker. Oav-
sett vad orsakerna är så måste vi alla ta ansvar för
att vända trenden. I olika sammanhang har jag
framhållit tre effektiva tillvägagångssätt. Arbete,
arbete och hårt arbete. Det mest effektiva sättet
att sprida partiets program är vid mötet med
människor. Även om partiets inställning inte i
alla stycken stämmer med min egen uppfatt-
ning, så finns det tillräckligt mycket att tala
positivt om. Vilket parti har sammantaget en
bättre politik? Det naturliga mötet med män-
niskor på arbetsplatser, skolor, föreningsliv etc
är utmärkta tillfällen för politiska samtal. Men
kanske det enskilda samtalet är det mest effek-
tiva. Då är båda parterna jämställda och har
ingen prestige att försvara.

SJÄLVFALLET UTESLUTER JAG  inte spridning av flyg-
blad och övrigt propagandamaterial. Det är ett
utmärkt sätt att ta med några foldrar att stoppa

i brevlådor i samband med promenaden.
Så en utmaning till Er var och en, något

som tidningens namn inspirerade mig till. Varje
medlem i Linköpings lokalavdelning värvar en
ny medlem. Är det Möjligt? Jag är övertygad
om att det skulle gå om utmaningen togs på
allvar. Detta skulle vara mycket vitaliserande för
lokalavdelningen och hela distriktet. Det be-
hövs många nya medlemmar. Det behövs också
fler som är beredda aktivera sig för
Kristdemokraterna inför valet 2006. Skall med
stort intresse följa Era ansträngningar. Du kom-
mer att uppleva stor inre tillfredsställelse när
Du värvat en ny medlem för Kristdemokrater-
na. Linköpings lokalavdelning har chans bli ett
föredöme för hela Östergötland. Lycka till! ”Gör
aldrig ingenting”

Sven E. Andersson
Distriktsordförande
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POSTTIDNING

Kristdemokraterna i Linköping
Drottninggatan 24
582 25 Linköping

Nya tankar Tidningen Nya Tankar är organ för Kristdemokraterna i Linköping. Fyra
nummer ges ut per år. Detta nummer trycks i 500 exemplar.

Ansvarig utgivare:  Lisbeth Forsberg, tfn 013-10 19 67, lisbeth.forsberg@lio.se

Redaktion:  Lisbeth Forsberg, Lena Josefsson, Per Larsson, Lars Malmbjörk, Patrick Vigren

För att betala medlemsavgift i Kristdemokraterna i Linköping, betala in 150
kronor på postgiro nr 66 80 24-3. Om du vill ha extra exemplar av tidningen
Nya Tankar att dela ut, finns fler att hämta på kansliet på Drottninggatan 24.

Yvonne Andersson
Riksdagsledamot från Linköping

Äntligen har alla barn samma värde!

Gå in på
www.sankintespritskatten.nu

och ge ditt stöd
för bibehållen spritskatt.

Kvinnoförbund
i Linköping?
Är du intresserad? Tag
kontakt med lokalavdel-
ningens styrelse!

ostergotland@kristdemokraterna.se

Datum för partytält 2005
Lördag 26 mars, kl 10.00-14.00
Lördag 30 april, kl 10.00-14.00
Lördag 28 maj, kl 10.00-14.00
Lördag 27 augusti, kl 10.00-14.00
Lördag 1 oktober, kl 10.00-14.00
Lördag 29 oktober, kl 10.00-14.00
Lördag 26 november, kl 10.00-14.00
Lördag 17 december, kl 10.00-14.00

Välkomna!

ÄNTLIGEN HAR SVERIGE , genom riksdagsbeslutet
den 16 februari, fått en försäkringsavtalslag som
erkänner alla människors lika värde. För första
gången har det blivit en laglig rättighet för alla
att prövas som försäkringstagare. Hittills har
försäkringsbolagen haft rätten att säga nej till
att försäkra barn om det funnits en utvecklings-
störning eller annat handikapp. Detta har ofta
upplevts som kränkande och diskriminerande
av de berörda. Vilka har drabbats av detta? Jo,
främst de familjer och barn som fått bära ett
tungt lass när solidariteten i samhället har brus-
tit. Det har helt enkelt saknats hänsyn till män-
niskors olika livsmöjligheter och villkor.

När jag fick min Rikard, en kille som de
flesta andra, fick min väninna samtidigt sin
Martin med utvecklingsstörning. Som nybli-
ven mamma bestämde jag mig för att försöka
göra en insats för att hjälpa de föräldrar som
själva livet givit en annan och svårare lott än
min. När det blev dags för skola såg jag hur
annolunda det var för Martin än för Rikard.
Läroplanerna för särskolan innehöll inte samma
intressanta ämnen och regelsystemet var inte
rättvist. Jag har sedan dess haft en klar politisk
ambition att förändra särskolan till det bättre.

JAG HAR FÅTT FÖRMÅNEN  att som riksdagsledamot
medverka i Carlbeckkommittén som lämnat för-
slag på en rad förbättringar för barn med ut-
vecklingsstörning. I kommittéarbetet bröts olika
uppfattningar. Tydligast var skillnaderna i sy-
nen på människor med speciella behov. Skilda
värderingen av dessa har inneburit att mening-
arna ser olika ut. En utvecklingsstörning är ett
handikapp först när det begränsar förutsätt-
ningarna till ett meningsfullt liv. Om barn med
utvecklingsstörning jämförs med normalbegå-
vade barn görs deras begränsningar till verkliga
handikapp. Om dessa barn däremot får gå i
särskola, med särskild tilldelning utifrån behov,
kan de också få ett gott liv i denna gemenskap.
Särskolan ger dem möjlighet till lärande och
utveckling utifrån varje elevs behov. Om vi pla-
cerar dessa barn i den vanliga grundskolan ris-
kerar de att inte synas, att inte få tillräcklig sti-
mulans och ytterst att mobbas. Livet blir svårt.

Särskolan måste därför få finnas kvar som egen
skolform för dem som så väl behöver den kom-
petens och det synsätt som finns där.

Ett annat område där föräldrar med barn
som har en utvecklingsstörning mött svårighe-
ter är när det gäller försäkringar. Föräldrarna
har sett hur familjens hundar, hästar, tavlor och
båtar fått försäkras men inte deras barn. Intryc-
ket är att man försäkrat det som har ett värde.
Det som visserligen inte kan ersättas, men ändå
har ett värde, måste också kunna försäkras. I de
fall det blir ett avslag på prövningen måste detta
motiveras på ett skäligt sätt. När det gäller barn
med handikapp har föräldrarna hittills endast
fått ett rakt nej. Vilken tolkning kan och bör
föräldrar göra av en sådan behandling?

KRISTDEMOKRATERNA ANSER  att alla barn har
samma värde och ska erbjudas det stöd som
krävs för ett gott liv. Därför ville vi förbättra
särskolan så att den utvecklas i takt med grund-
skolan. Vi har också tålmodigt arbetat för att
ändra försäkringsavtalslagen så att alla männis-
kor ska kunna prövas som försäkringstagare. Nu
har detta äntligen blivit riksdagens beslut vil-
ket vi ser som en framgång.

Tyvärr ställer inte övriga borgerliga partier
upp på beslutet om denna lagändring. Det har
tydligen varit viktigare för dessa partier att hålla
sig väl med försäkringsbolagen än att se till den
lilla människan. Talet om solidaritet är tydligen
inte alltid självklar att leva upp till. Den nya
lagstiftningen stärker konsumenten, i detta fall
familjerna och barnen, och ger försäkringstaga-
ren ett ökat skydd. Ett synsätt som behövs i ett
samhälle där alltför många varken får sin röst
hörd eller blir sedda. Vi kristdemokrater vill ha
ett samhälle där ingen lämnas efter.

Kyrkoval
Vill du vara aktiv i
kyrkovalet 2005?
Från ochmed 2004
finns Kristdemo-
kraterna i kyrkopo-
litiken genom den
nya organisationen
Kristdemokrater i
Svenska kyrkan. Det
behövs personer
intresserade av
kyrkopolitik till olika
listor. Är du intresse-
rad, kontaktaAnn-
Sofie Bergeling,
som lotsar dig vidare!
tfn 013-15 42 96
ann-sofie.bergeling@linkoping.se

2005

I SVENSKA KYRKAN


